المستخلص عربي : 
تأثيرات مختلفة ومعنوية على نوعية البيئة , وتكامل النظام البيئي , وصحة الإنسان دائما ما تكون مصاحــبة للتخلص غير الصحيح للمواد الخطرة.
       أنواع معينة من الأسماك تكون خطرة على حياة الإنسان نظرا لتلوثها بالزئبق. بحيرات الولايات الشمالية الشرقية والبحيرات الكبرى في الولايات المتحدة الأمريكية تكون عند خطورة قصوى لقربها من الأجسام المائية ومصادر انبعاث الزئبق.
       في يوليو من عام 2000م أطلق المجلس القومي للبحوث والتابع للأكاديمية الوطنية للعلوم تقريراً لخص فيه أن الزئبق منتشر بشكل دائم في البيئة وإن الإرشادات التي أصدرتها وكالة حماية البيئة والتي أسست فيها مستويات التعرض القصوى هي مقبولة علميا لحماية الصحة العامة. وذكر التقرير أيضا أن التعرض للزئبق يمكن أن يتسبــــب في مشاكل عصبية في 60.000 طفل يولدون من كل عام في الولايات المتحدة الأمريكية.
       من يناير عام 2001م أصدرت وكالة حماية البيئة نشرة عن الخطورة المصاحبة للزئبق في الأسماك ونصحت الحوامل أو الذين سوف يصبحن حوامل أو المرضعات أو الأطفال صغار السن من تحديد استهلاكهم للأسماك.
      كما أصدرت منظمة الغذاء والدواء الأمريكية نشرة عن الخطورة المحتملة لهؤلاء السكان القابلون للتأثر من استهلاك أسماك تحتوي على مستويات عالية من الزئبق.
      كما تكون مجلس شمال أمريكا للتعاون البيئي والمتكون من ممثلين من حكومات كندا والمكســــيك والولايات المتحدة الأمريكية لمناقشة المواضيع البيئية في شمال أمريكا بمنظور دائم. وقد كونت الثلاثة دول قوة تحالف لشمال أمريــــكا على موضوع الزئبق في عام 1999م , والهدف هو منع والتقليل من تحرر الزئبق من المصادر الرئيسية لكل دولة.
      هدف هذا المشروع هو تقدير الزئبق في بعض أنواع الأسماك الشائع تناولها و أيضا الأطعمة البحرية وفي مصل بعض الحوامل القاطنين في منطقة جدة باستخدام جهاز الامتصاص الذري. وقد أثبتت القياسات أن المستويات كانت في الحدود المسمــوح بها. هذا المشروع تعرض لمشكلة التلوث بالزئبق في المملكة العربية السعودية وسوف يزيد من وعي العامة عن الخطورة المصاحبة للتعرض للزئبق وسـوف يستمر في اتخاذ الإجراءات اللازمة عن طريق المتابعة المستمرة لمستويات الزئبق والتي سوف تزيد من حماية الصحة العامة.

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]Different effects on the morale and quality of the environment, and system integration of environmental and human health are always associated with improper disposal of hazardous materials.
        Certain types of fish are dangerous to human life due to contamination with mercury. Lakes in north-eastern states and the Great Lakes in the United States are at high danger to the proximity of water bodies and sources of mercury emissions.
        In July 2000 launched the National Research Council and of the National Academy of Sciences report summarized that the mercury is widespread permanently in the environment and that the instructions issued by the Environmental Protection Agency, which established the maximum exposure levels are acceptable scientifically to protect public health. The report also stated that exposure to mercury can cause neurological problems in 60,000 children are born each year in the United States of America.
        January 2001 issued the Environmental Protection Agency brochure on the risk associated with mercury in fish and advised pregnant or who will become pregnant or nursing women or young children to determine their consumption of fish.
       Also issued by the Food and Drug Administration bulletin on the potential risk to these populations Accepters to be affected by the consumption of fish containing high levels of mercury.
       As the North American Council for Environmental Cooperation and consisting of representatives from the Governments of Canada and Mexico and the United States of America to discuss environmental issues in North America, a permanent perspective. The three countries formed a coalition force of North America on the issue of mercury in 1999, and the goal is to prevent and reduce the release of mercury from major sources of each country.
       The objective of this project is to estimate the mercury in some fish species commonly addressed and also seafood and in serum of some pregnant women living in the Jeddah area using the atomic absorption. Measurements have shown that the levels were within the limits allowed. This project was the problem of mercury pollution in the Kingdom of Saudi Arabia and will increase public awareness for the risk associated with exposure to mercury and will continue to take necessary action through continuous monitoring of mercury levels, which will further protect public health.
